
1 

OR.0022.187.2022 

  

 

Protokół Nr 187/2022 

z posiedzenia Zarządu Powiatu w Rypinie 

z dnia 7 marca 2022 r. 

 

 

Osoby uczestniczące: 

Jarosław Sochacki - Starosta Rypiński 

Piotr Czarnecki - Wicestarosta Rypiński 

Monika Kalinowska - Członek Zarządu 

Piotr Makowski - Członek Zarządu 

Paweł Sobierajski - Członek Zarządu 

Joanna Fabiszewska – Skarbnik Powiatu 

Aleksandra Błaszczak – Sekretarz Powiatu 

 

oraz 

Karolina Topolewska – Instruktor nauki pływania 

Bogusława Schier – Instruktor nauki pływania 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie: 

a) przyjęcie porządku obrad, 

b) przyjęcie protokołu. 

2. Omówienie spraw bieżących. 

3. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał. 

4. Prośby i wnioski mieszkańców. 

5. Omówienie spraw dotyczących Rypińskiego Centrum Sportu. 

6. Zakończenie. 

 

Ad. 1 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 8.00 Przewodniczący Zarządu Powiatu Starosta 

Rypiński Jarosław Sochacki witając zebranych członków oraz wszystkich uczestniczących w 

posiedzeniu. Zaproponowany porządek obrad przyjęto bez uwag. Protokół z poprzedniego 

posiedzenia Zarządu nr 186/2022 przyjęto bez uwag. 

 

Ad. 2 

          Starosta poinformował, iż czeka za decyzją w sprawie przyjazdu 12 dzieci z Ukrainy, 

które zamieszkają w Domu Dziecka w Rypinie. Dyskutowano również o organizacji pomocy 

uchodźcom, którzy znajdują się na terenie Powiatu Rypińskiego. 
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Ad. 3 

      Uchwała Nr 573/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie zmiany uchwały Nr 242/2020 

Zarządu Powiatu w Rypinie z dnia 8 lipca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na prowadzenie 

dzienników wyłącznie w formie elektronicznej w I Liceum Ogólnokształcącym w Zespole 

Szkół nr 1 im. ks. Czesława Lissowskiego w Rypinie. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

      Uchwała Nr 574/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie zmiany uchwały Nr 243/2020 

Zarządu Powiatu w Rypinie z dnia 8 lipca 2020 r.  w sprawie wyrażenia zgody na prowadzenie 

dzienników wyłącznie w formie elektronicznej w I Liceum Ogólnokształcącym dla Dorosłych 

w Rypinie w Zespole Szkół nr 1 im. ks. Czesława Lissowskiego w Rypinie. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

      Uchwała Nr 575/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie zmiany uchwały Nr 244/2020 

Zarządu Powiatu w Rypinie z dnia 8 lipca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na prowadzenie 

dzienników wyłącznie w formie elektronicznej w Szkole Policealnej nr 1 w Rypinie w Zespole 

Szkół nr 1 im. ks. Czesława Lissowskiego w Rypinie. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

      Uchwała Nr 576/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie zmiany uchwały Nr 245/2020 

Zarządu Powiatu w Rypinie z dnia 8 lipca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na prowadzenie 

dzienników wyłącznie w formie elektronicznej w Technikum nr 1 w Rypinie w Zespole Szkół 

nr 2 im. Unii Europejskiej w Rypinie. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

     Uchwała Nr 577/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie zmiany uchwały Nr 246/2020 

Zarządu Powiatu w Rypinie z dnia 8 lipca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na prowadzenie 

dzienników wyłącznie w formie elektronicznej w Branżowej Szkole I Stopnia nr 1 w Rypinie 

w Zespole Szkół nr 2 im. Unii Europejskiej w Rypinie. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

      Uchwała Nr 578/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie zmiany uchwały Nr 247/2020 

Zarządu Powiatu w Rypinie z dnia 8 lipca 2020 r.  w sprawie wyrażenia zgody na prowadzenie 

dzienników wyłącznie w formie elektronicznej w II Liceum Ogólnokształcącym w Rypinie w 

Zespole Szkół nr 2 im. Unii Europejskiej w Rypinie. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

      Uchwała Nr 579/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie zmiany uchwały Nr 248/2020 

Zarządu Powiatu w Rypinie z dnia 8 lipca 2020 r.  w sprawie wyrażenia zgody na prowadzenie 

dzienników wyłącznie w formie elektronicznej w II Liceum Ogólnokształcącym dla Dorosłych 

w Rypinie w Zespole Szkół nr 2 im. Unii Europejskiej w Rypinie. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

       Uchwała Nr 580/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie zmiany uchwały Nr 

249/2020 Zarządu Powiatu w Rypinie z dnia 8 lipca 2020 r.  w sprawie wyrażenia zgody na 

prowadzenie dzienników wyłącznie w formie elektronicznej w Szkole Policealnej nr 2 w 

Rypinie w Zespole Szkół nr 2 im. Unii Europejskiej w Rypinie. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

       Uchwała Nr 581/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie zmiany uchwały Nr 

250/2020 Zarządu Powiatu w Rypinie z dnia 8 lipca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
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prowadzenie dzienników wyłącznie w formie elektronicznej w Technikum nr 2 w Rypinie w 

Zespole Szkół nr 3 im. Bogdana Chełmickiego w Rypinie. 

 Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie.   

      Uchwała Nr 582/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie zmiany uchwały Nr 251/2020 

Zarządu Powiatu w Rypinie z dnia 8 lipca 2020 r.  w sprawie wyrażenia zgody na prowadzenie 

dzienników wyłącznie w formie elektronicznej w Branżowej Szkole I Stopnia nr 2 w Rypinie 

w Zespole Szkół nr 3 im. Bogdana Chełmickiego w Rypinie. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie.   

       Uchwała Nr 583/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie zmiany uchwały Nr 

252/2020 Zarządu Powiatu w Rypinie z dnia 8 lipca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

prowadzenie dzienników wyłącznie w formie elektronicznej w III Liceum Ogólnokształcącym 

dla Dorosłych w Rypinie w Zespole Szkół nr 3 im. Bogdana Chełmickiego w Rypinie 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie.   

       Uchwała Nr 584/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie zmiany uchwały Nr 

253/2020 Zarządu Powiatu w Rypinie z dnia 8 lipca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

prowadzenie dzienników wyłącznie w formie elektronicznej w Szkole Policealnej nr 3 w 

Rypinie w Zespole Szkół nr 3 im. Bogdana Chełmickiego w Rypinie. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie.   

 

Ad. 4 

Zarząd Powiatu na posiedzeniu rozpatrzył następujące wnioski i prośby mieszkańców: 

1.Do Urzędu Miasta Rypin trafił wniosek od Pana Kazimierza Mroczyńskiego, który został 

przekierowany do Zarządu Powiatu w Rypinie. Jest to wniosek w sprawie nadania patrona hali 

widowiskowo sportowej w RCS w Rypinie. Proponowanym patronem jest Tadeusz Trojak – 

pierwszy kierownik, trener i zawodnik sekcji siatkówki w Rypinie. 

Zarząd Powiatu zadecydował, iż rozpatrzy ten wniosek na następnym posiedzeniu Zarządu. 

 

Ad. 5 

Starosta poinformował, iż kwestia podwyżek dla instruktorów nauki pływania cały czas 

powraca, dlatego na dzisiejsze posiedzenie Zarządu zostali zaproszeni instruktorzy pływania. 

Pani Karolina Topolewska poinformowała, że ona wraz z Panią Bogumiłą Schier reprezentują 

na dzisiejszym posiedzeniu Zarządu wszystkich instruktorów nauki pływania i jest ich 

wszystkich 9 osób. Pani Topolewska powiedziała, że w poprzednim tygodniu instruktorzy 

odbyli spotkanie z Dyrektorem Kiełkowskim oraz Dyrektorem Szczęsny, na którym otrzymali 

informacje o braku możliwości podwyżek. 

Starosta sprostował, że podwyżki będą, ale nie w najbliższym czasie. 

Pani Karolina Topolewska powiedziała, że instruktorów zasmuciła ta informacja, ponieważ 

robią oni bardzo wiele dla RCS, chociażby organizują szkółki pływania. Pani Topolewska prosi, 

aby Zarząd przeanalizował raz jeszcze kwestię podwyżek dla instruktorów, ponieważ nie jest 

to łatwa praca, trzeba mieć oczy do okoła głowy. Pływanie jest  najbardziej obleganym sportem, 

jeżeli chodzi o aktywność dzieci oraz młodzieży i nie ma innej aktywności fizycznej, która 

cieszyła by się takim zainteresowaniem. Zarobki rypińskich instruktorów pływania są niestety 

najniższe w województwie kujawsko- pomorskim.  

Pani Bogusława Schier powiedziała, że obecna stawka instruktorów pływania wynosi 45 zł 

brutto za 45 min nauki. W 2011 roku, kiedy dopiero zaczynały się zajęcia pływania, stawka 
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instruktorów wynosiła 50 zł brutto. Na przestrzeni lat ta kwota spadła do 40 zł i później wróciła 

do 45 zł. Pani Schier dodała, że ustalenia Nowego Ładu spowodowały, iż obcięto 3 zł netto z 

każdej godziny nauki pływania.  

Pani Bogusława Schier dla porównania przedstawiła zarobki  instruktorów pływania z 

sąsiednich miejscowości Rypina. W Brodnicy wynagrodzenie za naukę pływania wynosi 100 

zł netto za 45 min, a we Włocławku 50 zł netto za 30 min. Porównując naukę pływania np. z 

zajęciami tanecznymi, jazdą konną bądź korepetycjami to rodzice wydają na te aktywności 

więcej pieniędzy, niż na naukę pływania. Na basenie w Brodnicy grupy są 6 osobowe i bilet za 

naukę pływania kosztuje 30 zł. 

Starosta zapytał: dlaczego we Włocławku prowadzone są 30 minutowe zajęcia? 

Pani Karolina Topolewska odpowiedziała, że można wybrać czy dziecko chce uczęszczać na 

zajęcia 30 minutowe, czy na zajęcia godzinne z uwagi na to, że młodsze dziecko miałoby ciężko 

wytrzymać 45 minut lub godzinę w wodzie.  

Starosta powiedział, że można by było rozważyć taką opcję w Rypińskim Centrum Sportu.  

Skarbnik zapytała: czy we Włocławku też mają basen z cieplejszą wodą, czy tylko mają basen 

sportowy?  

Pani Karolina Topolewska odpowiedziała, że tam są 3 baseny i jest tam nawet malutki basen, i 

tak naprawdę tam są lepsze warunki, bardziej przystosowane.  

Pani Bogusława Schier powiedziała, że za naukę pływania rodzic płaci 21 zł za 45 min, w sumie 

jest to 75 min, bo jest czas przewidziany na pływanie. W momencie kiedy rodzic przychodzi 

indywidualnie z dzieckiem to dziecko płaci 13 zł. Różnica między zwykłym wejściem, a nauką 

pływania to 5 zł i jest to mała różnica, biorąc pod uwagę fakt że na zajęciach nauki pływania 

dziecko jest pod okiem instruktora, a rodzic siedzi na trybunach i obserwuje dziecko, a także 

nie musi wchodzić z nim do wody.  

Zdaniem Pani Bogusławy Schier stawka, którą płacą rodzice spokojnie mogłaby wynosić nawet 

25 zł zamiast 21 zł. Po wrześniowych podwyżkach łącznie ze wszystkich grup odeszły tylko 4 

osoby. Pani Bogusława Schier podkreśla iż, warto mieć na uwadze, że pływanie ma walory 

zdrowotne i na te zajęcia zaczynają przychodzić osoby ze skoliozami, i jest to dla nich dobra 

rehabilitacja. 

W poprzednim roku grupy wynosiły po 10 osób ze względu na pandemię koronawirusa, więc 

z każdej godziny do budżetu RCS wpływało 210 zł. Na zebraniu z dyrektorami, instruktorzy 

zostali poinformowani, że jeśli zwiększą ilość dzieci w grupach, to będzie szansa na otrzymanie 

podwyżek i grupy zostały zwiększone do 12 osób w grupie. Do budżetu RCS wpływa 42 zł 

więcej. 

Starosta powiedział, że Dyrekcja która zarządza RCS miała tylko w swoim zakresie 

przedstawione przez instruktorki statystyki i nie zostało to do końca przedstawione Członkom 

Zarządu Powiatu. Informacje o podwyżkach trafiają do Członków Zarządu, ale to dyrektorzy 

dysponują budżetem RCS-u.  

Pani Bogumiła Schier powiedziała, że w jej grupie jest 12 osób, ale są to w większości 5 i 6 

latki, dlatego nie ukrywa, iż nie jest to łatwa praca i trzeba mieć oczy dookoła głowy. 

Ułatwieniem nie jest na pewno fakt, że w grupie znajdują się osoby z ADHD, z Zespołem 

Aspergera, z Autyzmem. Pani Schier podkreśla, że instruktorzy wykonali wszystko o co 

poprosiła dyrekcja i są zdziwieni, że tych obiecanych podwyżek nie będzie, i niestety jeśli 

instruktorzy zostaną zmuszeni, to będą musieli zrezygnować z tej pracy, i podjąć ją w sąsiednich 

miejscowościach, w których oferty są dla nich korzystniejsze.  

Starosta poprosił o przypomnienie o jakich kwotach jest mowa. 

Pani Bogumiła Schier powiedziała, że chodzi o kwotę 75 zł brutto, czyli 50 zł netto. I jeśli 

stawka zostałaby ustalona to funkcjonowałaby ona przez 2 lub 3 lata i nie byłaby zmieniana.  
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Starosta powiedział, że w tej chwili wszystko drożeje. Podwyżki cen paliwa i energii skutkują 

kolejnymi podwyżkami artykułów i produktów, więc podwyżki cen biletów zostaną rozważone 

przez Zarząd Powiatu w Rypinie.   

Pani Bogusława Schier powiedziała, że w Rypinie jest najkorzystniejsza oferta, dlatego wiele 

dzieci dojeżdża na nauki pływania z Brodnicy, czy z Żuromina. 

Pani Monika Kalinowska powiedziała, że skoro w Brodnicy bilet za naukę pływania kosztuje 

30 zł, a w Rypinie 21 zł i osoby z Brodnicy dojeżdżają do Rypińskiego Centrum Sportu, to jeśli 

ceny biletów w Rypinie zostaną podniesione, to brodniczanie przestaną dojeżdżać na te zajęcia. 

Pani Karolina Topolewska odpowiedziała, że Rypin wygrywa infrastrukturą. 

Pan Piotr Makowski powiedział, że jest to prawda ponieważ rozmawiał z osobą z Brodnicy, 

która wychwalała rypiński basen. 

Pani Karolina Topolewska powiedziała, że w rozmowie z dyrektorami tak naprawdę były 2 

opcje. Pierwsza to podwyższenie cen biletów za naukę pływania, a druga to zwiększenie ilości 

grup pływackich. Pani Topolewska podkreśliła, że chodzi o podniesie stawek tylko 

instruktorom pływania, żadnej innej działalności która jest prowadzona na RCS. 

Pani Bogumiła Schier powiedziała, że do budżetu RCS tygodniowo wpływa 11 tyś. zł z zajęć 

pływackich. Więc dochód z nauki pływania dla RCS jest duży. 

Pani Karolina Topolewska dodała, że powstała propozycja utworzenia dodatkowych 2 lub 3 

grup.  

Pani Bogumiła Schier powiedziała, że nie trzeba podnieść cen biletów za naukę pływania o 4 

zł, tylko np. o 2 zł.  

Starosta powiedział, że jeśli to będzie 10 osobowa grupa to dochód wyniesie 20 zł więcej. Pan 

Jarosław Sochacki dodał, że na podwyżki instruktorów budżet powiatu nie ma środków 

pieniężnych, a Powiat dokłada do RCS 1 mln zł i Urząd Miasta również 1 mln zł, dlatego trzeba 

by było przedyskutować to również z Urzędem Miasta. 

Pani Bogusława Schier powiedziała, że jest już marzec i jeśli udałoby się coś wynegocjować, 

to zostają 3 miesiące nauki pływania.  

Starosta zapytał: czy dobrze rozumie, że lipiec i sierpień jest okresem wolnym od zajęć nauki 

pływania? 

Pani Bogusława Schier odpowiedziała, że tak, ale w lipcu prowadzone są indywidualne nauki 

pływania. Pani Schier dodała, że rozumie Pana Starostę i to, że mieszkańcy mogą nie odebrać 

pozytywnie powtarzających się podwyżek.  

Starosta odpowiedział, że wszystko drożeje i jest ciężki czas ze względu na konflikt, na 

Ukrainie. Droższe są ceny paliwa i to przekłada się na podwyżkę cen wszystkich usług i 

produktów. Powstaje teraz wiele nowych jednostek i ten budżet powiatu się uszczupla, dlatego 

trzeba mieć świadomość, że powiat nie ma takich środków pieniężnych na pokrycie podwyżek 

dla instruktorów.  

Pani Karolina Topolewska  powiedziała, że prowadzi też indywidualne zajęcia pływania w 

Brodnicy i tam są zupełnie inne stawki pieniężne. Pani Topolewska podkreśla, iż boi się tego, 

że rypińscy instruktorzy pływania mogą zrezygnować z pracy w tym mieście i znaleźć 

ciekawszą ofertę pracy, których w okolicy nie brakuje, a byłaby to duża starta, ponieważ 

rypińscy instruktorzy pływania są bardzo dobrze wyszkolonymi osobami i mają pojęcie o tym 

co robią.  

Pani Monika Kalinowska powiedziała, że warto pomyśleć o stworzeniu  grupy, w której zajęcia 

trwałyby 30 minut.  

Pani Karolina Topolewska odpowiedziała, że można rozważyć wszystkie możliwości i dodała, 

że w innych miastach jest tylko 45 min nauki pływania i od razu po zakończonych zajęciach 

dziecko wychodzi z basenu, a w RCS po 45 minutach dzieci mają jeszcze 15 min na swobodną 

zabawę w basenie, lub skorzystanie ze zjeżdżalni.  



6 

Pani Bogusława Schier powiedziała, że wśród instruktorów pływania 7 osób jest nauczycielami 

w szkołach, więc posiadają przygotowanie pedagogiczne, w tym 6 osób ukończyło Akademie 

Wychowania Fizycznego, więc instruktorzy znają się na tym co robią.  

Pani Karolina Topolewska podkreśla, że instruktorzy wykonują swoją pracę z pasją i wiele 

dzieci przychodzi na zajęcia pływania, ze względu na to z jakim nauczycielem je odbywa. 

Instruktorzy nauki pływania zdaniem Pani Schier są wizytówką basenu.  

Skarbnik zadała pytanie: czy jeśli ceny biletów zostaną podwyższone to rodzice będą stawiać 

opór?    

Pani Karolina Topolewska odpowiedziała, że nie bo jeśli odeszłoby 10 lub 15 osób, to są w 

kolejce osoby, które czekają na miejsce w grupie. 

Skarbnik zapytała: jaka jest kolejka osób oczekujących na miejsce w tej grupie? 

Pani Bogusława Schier odpowiedziała, że w tym momencie można by było otworzyć nawet 4 

nowe grupy. Kolejki oczekiwania na przyjęcie do grupy to minimum rok czasu, a najczęściej 

są to 2 lata.  

Pan Paweł Sobierajski powiedział, że popyt jest duży. 

Pani Karolina Topolewska powiedziała, że pierwszą grupę utworzyła 9 lat temu i wtedy było 

30 wniosków o przyjęcie do grupy i z każdą kolejną grupą tych wniosków napływało coraz 

więcej. 

Starosta zapytał: czy program „Umiem pływać” jeszcze funkcjonuje? 

Pani Karolina Topolewska powiedziała, że tak. 

Starosta zapytał: czy RCS nie mógłby wystąpić o tę formę? 

Pani Karolina Topolewska odpowiedziała, że działają w tej kwestii i to jest 5 zł od dziecka na 

grupie np. 14 osobowej i jest to czysty zysk.  

Starosta odpowiedział, że Dyrekcja RCS-u powinna działać w tym kierunku, aby pozyskać 

środki finansowe od Ministerstwa.  

Zarząd Powiatu podejmie decyzję w sprawie podwyżek dla instruktorów pływania po 

konsultacji z Dyrekcją RCS-u.  

 

Ad. 6 

       Starosta Rypiński Jarosław Sochacki podziękował za udział w posiedzeniu. W związku  

z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Zarządu Powiatu w Rypinie Starosta 

Jarosław Sochacki zamknął o godz. 9.10 posiedzenie Zarządu Powiatu w Rypinie w dniu 7 

marca 2022 r. Na tym protokół zakończono i podpisano.   

 

 

Starosta Rypiński 

 

            Jarosław Sochacki  
 

Protokołowała  

Monika Głowacka 


